
Građani bi željeli više komunalnih tema u medijima-
koji mediji ih obrađuju?
Iluzorno je očekivati da će se asfaltiranje ulice u Svetoj Klari naći u udarnom dnevniku neke nacionalne
televizije, no činjenica da građane jednako zanimaju teme komunalne infrastrukture kao izbori u SAD-u

Da su vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih odbora uglavnom još uvijek nedovoljno

prepoznatljiva građanima je tema o kojoj raspravljaju mnogi politički akteri i različite institucije.

Jedan od razloga svakako leži u neotvorenosti pojedinih vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih

odbora građanima, drugi razlog je svakako u slaboj medijskoj prisutnosti, a treći je i sam način

komunikacije vijeća i približavanja građanima.

Naravno, ovlasti i aktivnosti koje vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih odbora provode za

većinu medija nisu atraktivne, te se tek sporadično pojave u najgledanijim terminima i

naslovnicama, obično ako je tema preimenovanje nekog kontroverznog naziva ulice ili političke

igre.

Kada govorimo o medijskoj pokrivenosti tema koje se odnose na mjesnu samoupravu, tek se

nekoliko lokalnih portala i televizija bavi temama mjesne samouprave. O funkcioniranju i radu

vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih odbora bave se lokalne zagrebačke televizije Z1, OTV i
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Mreža TV.

Otvorena televizija u svom programu ima nekoliko emisija posvećenih upravo vijećima gradskih

četvrti i vijećima mjesnih odbora.

-Fokus našeg programa, kao primarno zagrebačke televizije, jest upravo rad mjesne samouprave

u Zagrebu. Smatramo da su građanima Grada Zagreba jednako važne teme komunalne

infrastrukture i kvalitete života u gradu, poput nekih „vrućih“ političkih. U našem programu

imamo nekoliko emisija posvećenih upravo komunalnoj infrastrukturi u Gradu Zagrebu, pa tako

primjerice emisija Zagrebancija, svakodnevno prima pozive gledatelja u kojima oni upozoravaju

na rupe na cestama, nedostatku klupica u parku, nedostatak spremnika za otpad, traže dječje

parkove, uređenje raznih površina i slično. Tako kroz emisiju usko surađujemo s vijećima

gradskih četvrti i vijećima mjesnih odbora, tražimo od njih odgovore, ali ih isto tako potičemo na

odgovornost prema onima koji su ih izabrali- objasnio je glavni urednik OTV-a, Damir Vujinović.

Z1 televizija također pokriva širok spektar tema vezanih uz mjesnu samoupravu u Gradu

Zagrebu, a novinar spomenute televizije Tomislav Radnić već dugi niz godina radi na ovim

temama.

-Kao što građane zanima rat u Ukrajini, kao što ih zanimaju izbori u SAD-u, kao što ih zanima

rušenje aviona u Africi, tako ih isto zanimaju i teme kada će se popraviti rupa u njihovoj ulici,

kada će se uvesti naplata parkinga, kada će se napraviti novi parking u njihovoj ulici. Iz tog

razloga postoje nacionalne i lokalne televizije. Nacionalne prate ova velika događanja poput

izbora u SAD-u, dok lokalne više pažnje posvete ovim drugim temama. Ali ljude jednako

zanimaju obje teme. Z1 televizija izvještava u svom programu o radu vijeća gradskih četvrti i

vijeća mjesnih odbora. Ipak, te teme nažalost nisu toliko praćene, jer nisu atraktivne, ali su jako

važne. Posebice ljudima koji ondje žive- izjavio je novinar Tomislav Radnić.

Nekoliko se news i internet portala također bavi temama mjesne samouprave u Gradu Zagrebu.

Jedan od njih je i ovaj portal, Zagrebancija.com, na kojem se često mogu pronaći informacije o

akcijama i aktivnostima koje provode vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih odbora.

I građani su nam, u anketi koju smo proveli na tržnici Jarun potvrdili da ih zanimaju teme koje

pokrivaju pitanja komunalne infrastrukture, jednako kao i „važnije“ političe i društvene teme.

-Ja sam iz Svete Klare, godinama nemamo osnovnu komunalnu infrastrukturu. Naravno da mi je

važnije pitanje kada će mi ispred kuće prestati biti blatnjavo nakon kiše, nego koja je pjevačica

izbacila novu pjesmu, ili je li prošao neki bezveze zakon u Saboru. Ja razumijem da postoje ljudi

kojima je to važno, ali važni smo i mi. Nigdje ne mogu čuti ni pronaći informacije o tome što se

događa i koji su planovi oko Svete Klare. Čujem samo iz lokalnih medija- izjavila nam je gospođa



koju smo ondje zatekli.

-Ja svaki dan gledam programe koji govore o komunalnim temama. Zovem u te emisije koje

imaju, prijavljujem i pitam. Mislim da je to jako važno, jer kad nemate vodu i ne znate kad ćete

je imati, onda vam ništa drugo nije više važno. Volio bih da tih tema ima više- izjavio nam je

stariji sugrađanin.

Iluzorno je očekivati da će se asfaltiranje ulice u Svetoj Klari naći u udarnom dnevniku neke

nacionalne televizije, no činjenica da građane jednako zanimaju teme komunalne infrastrukture

kao izbori u SAD-u, svakako su poziv za razmišljanje nekih drugih medija da u svoj medij uključe

i ove teme.
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